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PROCES–VERBAL 

încheiat astăzi, 28.11.2018, ora 12,00, în cadrul şedinţei ordinare a  

CONSILIULUI JUDEŢEAN CARAŞ-SEVERIN  

 

 

 

Lucrările şedinţei sunt deschise de către domnul preşedinte Silviu Hurduzeu.  

 

 Şedinţa este legal constituită, fiind prezenţi 31 de consilieri județeni.  

Şedinţa a fost convocată prin Dispoziţia nr.619/22.11.2018, comunicată domnilor consilieri în 

scris prin adresa nr.IV/22663/22.11.2018, potrivit art.94 alin.1 din Legea nr.215/2001 a administraţiei 

publice locale, republicată în 2007, cu modificările şi completările ulterioare, invitaţilor prin adresa 

nr.I/22670/22.11.2018 şi s-a adus la cunoştinţa locuitorilor prin publicare în Cotidianul „Jurnal de 

Caraş-Severin” din data de 23.11.2018. 

Participă de drept domnul secretar al judeţului Darian Ciobanu. 

 Participă ca invitaţi: domnul prefect Lupu Matei, reprezentanţi ai instituţiilor subordonate 

Consiliului Judeţean Caraş-Severin, reprezentanţi ai aparatului propriu al Consiliului Judeţean Caraş-

Severin, precum și reprezentanți din partea mass-mediei.  

Ordinea de zi a fost anunţată și publicată în presă. 

Ordinea de zi este următoarea: 

1.Proiect de hotărâre privind acordarea, post mortem, a titlului de „Cetăţean de Onoare al 

judeţului Caraş-Severin”, Episcopului Miron Cristea.  

2.Proiectul de hotărâre privind acordarea titlului de „Cetăţean de Onoare al judeţului Caraş-

Severin” Î.P.S. Timotei Seviciu, Arhiepiscop al Aradului.  

3.Proiect de hotărâre privind acordarea, post-mortem, a titlului de „Cetăţean de Onoare al 

judeţului Caraş-Severin”, Episcopului Martir Dr. Valeriu Traian Frențiu.  

4.Proiect de hotărâre privind acordarea titlului de „Cetăţean de Onoare al judeţului Caraş-

Severin”, Preasfințitului Alexandru Mesian, Episcop roman unit, greco-catolic al Eparhiei de Lugoj.   

           5.Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului propriu al Județului Caraș-Severin, pe anul 

2018. 

  6.Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Județean Caraș-Severin nr. 

43/16.02.2018 privind aprobarea bugetului propriu al Consiliului Județean Caraș-Severin și a bugetelor 

de venituri şi cheltuieli ale instituţiilor şi serviciilor publice de sub autoritatea Consiliului Judeţean 

Caraş-Severin sau finanţate de către acesta, pe sursa A, pe anul 2018, modificată și completată. 

7.Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Județean Caraș-Severin 

nr.45/16.02.2018 privind aprobarea bugetului de venituri și cheltuieli al Spitalului Judeţean de Urgenţă 

Reşiţa, instituţie de sub autoritatea Consiliului Judeţean Caraș-Severin sau finanţată de către acesta pe 

sursa F, pe anul 2018, modificată. 

8.Proiect de hotărâre pentru modificarea și completarea Hotărârii Consiliului Județean Caraș-

Severin nr.46/16.02.2018 privind aprobarea bugetelor de venituri şi cheltuieli ale instituţiilor şi 

serviciilor publice de sub autoritatea  Consiliului Judeţean Caraş-Severin sau finanţate de către acesta 

pe sursa G, pe anul 2018, modificată și completată. 
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9.Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Judeţean Caraş-Severin 

nr.40/31.03.2009 privind arondarea unităţilor administrativ-teritoriale la serviciile publice comunitare 

locale de evidenţă a persoanelor din judeţul Caraş-Severin, cu modificările ulterioare, prin înfiinţarea 

unui  nou serviciu public comunitar local de evidenţă a persoanelor în comuna Berzovia. 

10.Proiect de hotărâre privind stabilirea prețurilor medii la produsele agricole din județul 

Caraș-Severin, pe anul 2019.  

11.Proiect de hotărâre privind exprimarea avizului consultativ referitor la normele anuale de 

venit pe categorii de meserii pentru anul 2019, stabilite de către  Administraţia Judeţeană  a Finanţelor 

Publice  Caraş-Severin.  

12.Proiect de hotărâre privind aprobarea Strategiei de dezvoltare a serviciilor sociale  la nivelul  

județului Caraș-Severin (2018-2022). 

13.Proiect de hotărâre de modificare a Hotărârii Consiliului Județean Caraș-Severin 

nr.152/18.07.2018 privind aprobarea Acordului cadru de colaborare, Acordului de parteneriat, a 

documentaţiei tehnico-economice, a indicatorilor tehnico-economici, precum şi a contribuţiei 

Consiliului Judeţean Caraş-Severin la finanţarea proiectului „MODERNIZARE DJ 684 RUSCHIȚA-

VOISLOVA, LIMITA JUDEȚ TIMIȘ, CONEXIUNE CU JUDEȚ HUNEDOARA” 

14.Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Judetean Caraș-Severin 

nr.87/26.04.2018 privind aprobarea organigramei, a statului funcţiilor de demnitate publică şi a statelor 

de funcții ale aparatului de specialitate al Consiliului Județean Caraș-Severin, cu modificările 

ulterioare. 

15.Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Judetean Caraș-Severin 

nr.148/27.07.2017 privind aprobarea organigramei si a statului de funcţii ale Centrului 

Judeţean pentru Conservarea și Promovarea Culturii Tradiţionale Caraş-Severin, cu 

modificările și completările ulterioare.  

   16.Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Județean Caraș-Severin 

nr.147/27.07.2017 privind aprobarea organigramei şi a statului de funcţii ale Şcolii Populare de Arte şi 

Meserii „Ion Românu” Reșița, cu modificările și completările ulterioare. 

   17.Proiect de hotărâre privind atribuirea și eliberarea unor licenţe de traseu pentru servicii de 

transport public judeţean de persoane prin curse regulate speciale în judeţul Caraş-Severin. 

18.Proiect de hotărâre privind aprobarea desemnării unui candidat înscris în lista scurtă pentru 

ocuparea postului vacant de membru în cadrul Consiliului de Administrație al S.C. AQUACARAS SA. 

19.Informare privind nivelul de asigurare a securităţii şi siguranţei civice a comunităţii, la 9 

luni  2018. 

 20.Întrebări. Interpelări. 

 

Proiect introdus în procedură de urgență - Proiectul de hotărâre privind aprobarea 

proiectului „TEAM-UP: Progres în calitatea îngrijirii alternative a copiilor”, finanţat în cadrul 

Programului Operaţional Capital Uman 2014-2020, a Acordului de parteneriat între Autoritatea pentru 

Protecţia Drepturilor Copilului şi Adopţie şi Direcţia Generală de Asistenţă Socială şi Protecţia 

Copilului Caraş-Severin, a bugetului proiectului şi  a contribuţiei proprii la implementarea acestui 

proiect. 

* 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Bună ziua! Ne întâlnim în ședință ordinară a Consiliului 

Județean. Ținând cont de faptul că e ultima ședință înainte de 1 decembrie, propunerea mea este să 

începem ședința cu intonarea Imnului României.   

Ședința se deschide cu intonarea Imnului național al României. 

* 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Vă mulțumesc. Înainte de a trece la ordinea de zi, pe 

masă, fiecare regăsiți o carte semnată de domnul profesor universitar Vasile Mircea Zaberca, 

”Centenarul Marii Unirii de la 1918. Banatul Montan și Voivodina”. Este o carte care a fost lansată 

săptămâna trecută, în această sală, editată cu sprijinul Bibliotecii Județene ”Paul Iorgovici”. Aveți cu 

toții volumul. De asemenea, în cursul zilei de astăzi, la ora 15,00, va avea loc lansarea cărții semnată 
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de domnul Laurențiu Ovidiu Roșu, ”Comunitatea de Avere din Caransebeș și evidența jertfelor 

bănățene din Marele Război”. Acest volum apare sub egida aceleiași biblioteci județene, cu finanțare 

din partea Ministerului Culturii și Identității Naționale, finanțare în cadrul programului de aniversare a 

Centenarului României. Și o să vă fac invitația, tuturor, de a participa, de la ora 15,00, la această 

lansare de carte. De asemenea, aveți pe masă o mapă, mapă cu o parte din materialele promoționale cu 

care Consiliul Județean a fost prezent la Târgul Național de Turism. Este vorba despre o hartă a 

județului, câteva pliante, revista editată de Consiliul Județean destinată Marii Uniri. Aveți un stick de 

memorie pe care sunt imprimate, stocate, toate datele referitoare la județul nostru, filme de promovare, 

toate unitățile de cazare din județul nostru. Am ales această formă de prezentare a stick-ului pentru că 

este mult mai ușor de ținut. Și imaginea reprezentativă pentru județul nostru, pe care am imprimat-o pe 

fața acestei cărți de vizită, este Cascada Bigăr. De asemenea, aveți și o informare legată de participarea 

Consiliului Județean Caraș-Severin la Târgul de Turism. Pentru că este ultima ședință înainte de 

aniversarea a 100 de ani de la Marea Unire, am considerat că este oportun să avem un caracter festiv al 

acestei ședințe și din acest motiv am început ședința cu intonarea imnului României. Pe ordinea de zi o 

să regăsiți, la început, propunerile care ne-au fost făcute pentru acordarea unor titluri de ”Cetățean de 

Onoare”. Față de ordinea de zi propusă inițial avem un proiect de hotărâre pe care vă solicităm să-l 

introducem în procedură de urgență. Este un proiect de hotărâre referitor la aprobarea proiectului 

„TEAM-UP: Progres în calitatea îngrijirii alternative a copiilor”, finanţat în cadrul Programului 

Operaţional Capital Uman 2014-2020, a  Acordului de parteneriat între Autoritatea pentru Protecţia 

Drepturilor Copilului şi Adopţie şi Direcţia Generală de Asistenţă Socială şi Protecţia Copilului Caraş-

Severin, a bugetului proiectului şi a contribuţiei proprii la implementarea acestui proiect”. Avem două 

amendamente la două proiecte care au fost introduse pe ordinea de zi, amendamente cauzate de faptul 

că ne-au parvenit clarificări după ce am elaborat ordinea de zi. Este vorba despre proiectul referitor la 

DJ 684. Acolo, proiectul a fost făcut ținând cont de clarificările 1 și 4. În data de 23.11 a.c. am primit 

clarificarea nr.5. Ca urmare, am modificat acel proiect de hotărâre, îl aveți pe masă. De asemenea, 

avem un amendament la proiectul de hotărâre referitor la rectificarea bugetului propriu, cauzat de 

faptul că a apărut Ordonanța de Urgență a Guvernului nr.101 din 23.11.2018, publicat în Monitorul 

Oficial, în data de 27 noiembrie. Nu se modifică sumele, doar o parte din cheltuieli sunt prevăzute a se 

face din alte capitole și o să vă explic la vremea respectivă. Dacă sunteți de acord cu ordinea de zi, cu 

amendamentele și cu proiectul introdus în procedură de urgență? Cine este ”pentru”? Împotrivă? 

Abțineri? Vă mulțumesc. Se aprobă în unanimitate.  

Vă spuneam că începem ședința cu acordarea titlului de ”Cetățean de Onoare” pentru 4 

personalități. Este vorba de o solicitare a Episcopiei Caransebeșului și a  Asociației Generale a 

Romanilor Uniți Greco-Catolici Reșița. Această solicitare a fost susținută și de domnul consilier Crina 

Ioan. Pentru a nu exista însă discuții legate de inițiatori, adică, președintele Consiliului Județean să 

inițieze solicitările Episcopiei Caransebeșului și domnul Crina să fie inițiator la celelalte două 

propuneri din partea Asociației Generale a Românilor Uniți Greco-Catolici Reșița, am considerat că e 

bine să inițiez toate cele 4 titluri de ”Cetățean de Onoare”, să fie semnate de președintele Consiliului 

Județean. Înainte de a vă expune câteva lucruri legate de aceste titluri de ”Cetățean de Onoare”, 

domnul secretar, vă rog, procesul-verbal al ședinței anterioare.  

Domnul secretar al județului Ciobanu Darian: Mulțumesc, domnule președinte. În mape aveți 

procesul-verbal încheiat cu ocazia ședinței ordinare din 31 octombrie 2018. La acea ședință au lipsit 

motivat domnul Cojocariu Ioan și domnul doctor Marșalic Jaro. Dacă l-ați parcurs, dacă aveți 

amendamente, propuneri? Dacă nu, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Mulțumesc. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Vă mulțumesc. Ședința este legal constituită. Este 

prezență în unanimitate. Bun. Trecând la primele puncte, cele cu decernarea titlului de ”Cetățean de 

Onoare”, ținând cont și de momentul actual și de faptul că, acum 100 de ani, la actul de la 1 decembrie 

1918, au urcat pe scena improvizată cei doi episcopi, ortodox și greco-catolic, Miron Cristea și Iuliu 

Hossu, și acolo au rostit următoarea frază, pe care vreau să v-o citesc: ”Pe cum ne vedeți azi 

îmbrățișați frățește, așa să rămână îmbrățișați pe veci toți frații români!” Am considerat astăzi, că 

cele două solicitări, ale Asociației Generale a Românilor Uniți Greco-Catolici Reșița și solicitarea 

Episcopiei Caransebeșului, pot fi supuse aprobării plenului Consiliului Județean Caraș-Severin. O să 

trec în revistă personalitățile care sunt supuse votului dumneavoastră, de astăzi, și apoi, o să votăm 
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pentru fiecare, individual. Este vorba despre două personalități pentru care acordăm titlul de ”Cetățean 

de Onoare” post-mortem și două personalități, în viață, cărora le acordăm titlul de ”Cetățean de 

Onoare”. Este vorba despre episcopul Miron Cristea, personalitate marcantă a evenimentelor de la 1 

decembrie 1918, cel care a fost episcop al Caransebeșului între anii 1910-1919. Vă spuneam, și știți cu 

toții, la fel de bine ca mine, că a participat la marele act de la Alba Iulia împreună cu Iuliu Hossu, 

împreună cu credincioși și reprezentanți ai localităților din județul nostru, Miron Cristea, care ulterior a 

devenit mitropolit primat și apoi, primul patriarh al Bisericii Ortodoxe-Române. De asemenea, după 

Marea Unire, Miron Cristea a fost cel care a inițiat demersurile pentru înălțarea unei catedrale în 

capitală. Denumirea de ”Catedrala Mântuirii Neamului” a fost folosită încă din vremea aceea. După 

instalare, Miron Cristea a mers în audiență la regele Ferdinand și l-a rugat, să dea curs liber pregătirilor 

pentru ”Biserica Mântuirii Neamului”. Iată că, peste 100 de ani, s-a sfințit altarul Catedralei Ortodoxe 

Române.  

De asemenea, solicitarea Asociației Generale a Românilor Uniți Greco-Catolici pentru 

acordarea titlului de ”Cetățean de Onoare”, post-mortem, Episcopului Martir Dr. Valeriu Traian 

Frențiu, născut la Reșița. A fost unul dintre ierarhii participanți la Marea Adunare de la Alba Iulia, 

unde a participat ca delegat titular al Episcopiei Române Unite, Greco-Catolice din Lugoj. Celelalte 

două propuneri îl vizează pe Înaltpreasfințitul Părinte Dr. Timotei Seviciu, Arhiepiscop al Aradului… 

Înaltpreasfințitul Părinte Dr. Timotei Seviciu este decanul de arhierie al Sfântului Sinod al Bisericii 

Ortodoxe Române, fost episcop-vicar al Arhiepiscopiei Timișoarei și Caransebeșului și urmaș în 

scaunul episcopal de la Arad al episcopului Ioan Ignatie Papp, făuritor al Marii Uniri. Prin contribuția 

pe care a avut-o asupra vieții social-spirituale din Banat, păstorind în cei 48 de ani de arhierie toate 

zonele Banatului, reprezintă un model viu de unitate și fidelitate față de credință și neam. De 

asemenea, acordarea titlului de ”Cetățean de Onoare” Preasfințitului Alexandru Mesian, promotor al 

ecumenismului și al bunelor relații între cultele religioase, este episcopul eparhial al Lugojului, eparhie 

ce se întinde pe teritoriul județelor: Timiș, Caraș-Severin, Hunedoara, Arad și pe o porțiune din 

județele Alba și Mehedinți. Are în îngrijire comunitățile greco-catolice de limbă română din Serbia, 

cum ar fi Marcovăț și Vârșeț. Acestea sunt propunerile pe care le facem pentru acordarea titlului de 

”Cetățean de Onoare”. O să încep cu fiecare dintre ele și dacă sunt completări, o să vă rog, să le faceți 

în momentul în care vom discuta despre fiecare în parte.  

* 

Se trece la discutarea punctului 1 al ordinii de zi şi anume:  

1.Proiect de hotărâre privind acordarea, post-mortem, a titlului de „Cetăţean de Onoare al 

judeţului Caraş-Severin”, Episcopului Miron Cristea.  

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Dacă sunt întrebări, completări? Articolul 1, cine este 

”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate.  

Articolul 2, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Proiectul de hotărâre în ansamblul lui, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Se adoptă în 

unanimitate. Vă mulțumesc. 

* 

Se trece la discutarea punctului 2 al ordinii de zi şi anume:  

2.Proiectul de hotărâre privind acordarea titlului de „Cetăţean de Onoare al judeţului Caraş-

Severin” Î.P.S. Timotei Seviciu, Arhiepiscop al Aradului.  

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Articolul 1, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu 

sunt. Se aprobă în unanimitate.  

Articolul 2, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul 3, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Proiectul de hotărâre în ansamblul lui, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Se adoptă în 

unanimitate. Vă mulțumesc. 

* 

Se trece la discutarea punctului 3 al ordinii de zi şi anume:  

3.Proiect de hotărâre privind acordarea, post-mortem, a titlului de „Cetăţean de Onoare al 

judeţului Caraş-Severin”, Episcopului Martir Dr. Valeriu Traian Frențiu.  
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Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Articolul 1, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu 

sunt. Se aprobă în unanimitate.  

Articolul 2, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Proiectul de hotărâre în ansamblul lui, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Se adoptă în 

unanimitate. Vă mulțumesc. 

* 

Se trece la discutarea punctului 4 al ordinii de zi şi anume:  

4.Proiect de hotărâre privind acordarea titlului de „Cetăţean de Onoare al judeţului Caraş-

Severin”, Preasfințitului Alexandru Mesian, Episcop roman unit, greco-catolic al Eparhiei de Lugoj.   

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Articolul 1, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu 

sunt. Se aprobă în unanimitate.  

Articolul 2, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul 3, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Proiectul de hotărâre în ansamblul lui, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Se adoptă în 

unanimitate. Vă mulțumesc. 

Domnul consilier Cojocariu Ioan: Domnul președinte, dacă îmi permiteți? 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Vă rog. 

Domnul consilier Cojocariu Ioan: N-am vrut să intervin, ca să nu se creadă că am ceva cu cele 

4 personalități, care merită pe deplin acest titlu. Doar că, aș vrea să vă rog pe dumneavoastră, pe 

fiecare din colegi, pe ziariști, pentru că, trebuie cumva, aceste cărți care ni le-ați dat să fie trimise către 

marile biblioteci. Trebuie să se știe despre contribuția deosebită a bănățenilor la Marea Unire. În unele 

publicații, în unele cărți, pe drept cuvânt, se spune că cele 3 orașe mari care au contribuit la Marea 

Unire sunt Aradul, Alba Iulia și Caransebeșul. Apare în foarte multe. Dar a apărut o turnură, în Revista 

”Historia”, pe care eu o iubesc ca publicație, în care locul Caransebeșului e tras așa puțin în spate, 

hoțește și e băgat Blajul, Blajul care a avut rolul lui, dar la 1848. Deci cu aproape 70 de ani înainte! Or, 

este de datoria noastră, ca fiecare dintre noi să punem Banatul, acolo unde este. Mulți fac confuzia, din 

ignoranță, și trec Banatul la Transilvania. Ardealul, este treaba lui, este foarte important ce s-a 

întâmplat cu Ardealul, dar trebuie să așezăm și Banatul, acolo unde îi e locul în istorie și contribuția lui 

deosebită. Pentru că problema Banatului a fost foarte disputată la Congresul de Pace de la Paris, unde, 

Brătianu s-a și retras, a fost adus apoi din nou și am luat drepturile care le-am luat. E adevărat, Banatul 

e mai ciuntit! Deci este de datoria fiecăruia dintre noi să promovăm aceste treburi care nu se cunosc și 

care, încet-încet, se încearcă să ne pună într-o umbră pe care noi nu o merităm! Eu asta am vrut să vă 

rog tare mult.  

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Da. Vă mulțumesc.  

Domnul consilier Dinu Gabriel: Dacă îmi permiteți, domnul președinte? 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Vă rog. 

Domnul consilier Dinu Gabriel: Că tot suntem la capitolul acesta, trebuie să știm și să știm 

mai multe… 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Nu suntem, dar vă rog. 

Domnul consilier Dinu Gabriel: Apropo, de Miron Cristea, al cărui titlu de ”Cetățean de 

Onoare” l-am și votat, să nu uităm faptul că a trecut prin momente grele până să ajungă la Alba Iulia, 

fiind oprit în gara de la Băuțari, o zi și o noapte, de către trupele ocupaționale sârbe.  

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Vă mulțumesc, domnul consilier. Dacă mai sunt 

intervenții? Legat de ce a spus domnul consilier Cojocariu, acest volum va fi transmis în toate 

localitățile din județul Caraș-Severin, pentru că a fost editat pe bani din bugetul Bibliotecii Județene, 

buget pe care cu toții l-am aprobat la începutul anului și numărul de volume acoperă acest demers al 

nostru, de a transmite în fiecare localitate din județ. Pentru că, atunci când o să-l răsfoiți, o să vedeți că 

sunt trecute toate personalitățile, toți delegații care au reprezentat localitățile din județul nostru la Alba 

Iulia. Cartea domnului Roșu este într-un număr mai mic de exemplare, din câte știu eu, dar vom 

încerca să transmitem și acel volum către bibliotecile din țară, așa cum spuneți dumneavoastră. Am 

considerat că, așa cum spuneați, este de datoria noastră să ajutăm autorii, în demersurile lor, de a edita 

aceste cărți care evocă cetățenii din județul Caraș-Severin care au luat parte acum 100 de ani la marele 

act de la 1 decembrie 1918. Evident, că există posibilitatea de a retipări aceste volume. Dacă vom 
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considera că este util acest lucru, cred că putem să le retipărim pentru a distribui într-un număr mai 

mare aceste volume.  

* 

Se trece la discutarea punctului 5 al ordinii de zi şi anume:  

           5.Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului propriu al Județului Caraș-Severin, pe anul 

2018. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Aveți materialul în mapă. La acest punct avem și 

amendamentul de care vă spuneam, cauzat de ordonanța de urgență a Guvernului, care face posibil ca 

economiile înregistrate la finanțarea unor cheltuieli descentralizate la nivelul județelor pot fi utilizate 

pentru finanțarea celorlalte categorii de cheltuieli, care, potrivit legii, se finanțează din aceeași sursă, 

fără a afecta finanțarea celorlalte servicii care se asigură din suma totală repartizată. Aici, putem să 

preluăm sume evidențiate, economii evidențiate la Programul pentru școli al României și la Serviciul 

Public Comunitar de Evidență a Populației. Din aceste sume să putem plăti pe ultima lună salariile 

personalului neclerical al tuturor cultelor din județul Caraș-Severin. Dacă vă aduceți aminte, și anul 

trecut, la rectificare am procedat la fel. Legat de proiectul inițial aș dori să fac câteva clarificări. Prin 

acest proiect de hotărâre se propune rectificarea pozitivă a bugetului propriu al Consiliului Județean, 

cu suma de 4.800.950 lei, atât la capitolul de venituri, cât și la capitolul de cheltuieli. De asemenea, 

propunem o redistribuire de credite bugetare, atât la venituri, cât și la cheltuieli. Deci venituri proprii, 

se majorează cu 4.800.950. O primă sumă, sume defalcate din TVA pentru echilibrarea bugetelor 

locale, 2.157.730, din care, 1.914.000 sunt bani proveniți de la bugetul de stat pentru asigurarea 

sumelor necesare finanțării sistemului de protecție a copilului și a centrelor publice pentru persoanele 

cu handicap. Iar, 243.730 lei sunt sume destinate Capitolului ”Sănătate”, un transfer către Spitalul 

Județean de Urgență Reșița. Este vorba despre o compensare a cheltuielilor pe care Spitalul Județean le 

are cu firmele la care are datorii și firmele respective aveau datorii la stat. Exista această posibilitate, o 

prevedere legală. Am inventariat toate societățile la care Spitalul Județean avea datorii și care aveau 

datorii la stat, am solicitat cazierele fiscale ale acestor societăți la toate administrațiile din țară. Vreau 

să vă spun că, nu a fost deloc o muncă ușoară. Lavinia, pentru câte firme am solicitat? 

Doamna invitat Filip Lavinia: Am solicitat pentru 77 de furnizori. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Din toată țara? 

Doamna invitat Filip Lavinia: Da.  

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: La toate administrațiile din țară. Doar două societăți 

aveau datorii la stat și cu acestea putem să facem aceste compensări, 243,73. De asemenea, majorarea 

subvențiilor de la bugetul de stat cu suma de 1.811.290, dintre care, 1.665.870, subvenții din bugetul 

de stat pentru finanțarea lucrărilor de reabilitare drumuri. E vorba de programul PNDL 1. Am semnat 

acte adiționale pentru drumurile care au fost introduse, cu ani în urmă, pe PNDL 1 și la care mai avem 

de făcut anumite lucrări. Și, de asemenea, suma de 145.420, subvenții de la bugetul de stat către 

bugetele locale necesare susținerii derulării proiectelor finanțate din fonduri externe nerambursabile. 

De asemenea, suplimentarea sumelor primite de la Uniunea Europeană aferente cadrului financiar 

2014-2020. Este vorba de 1.173.900 și concomitent cu diminuarea veniturilor proprii cu suma de 

341.970. Deci aceasta este la capitolul de venituri. Totalul sumelor de care v-am spus, cele cu plus și 

cea cu minus, este de 4.800.950. Cu aceeași sumă ne propunem și majorarea capitolului de cheltuieli. 

Această sumă se împarte pe cele două capitole de cheltuieli, secțiunea de funcționare, 1.138.080 și pe 

secțiunea de dezvoltare, 3.662.870. Dacă sunt întrebări, clarificări? Dacă nu, supun la vot. Articolul I, 

cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul consilier  Surdu Daniel George nu participă la vot 

având un interes personal.  

Articolul II, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul consilier Surdu Daniel George 

nu participă la vot.  

Articolul III, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul consilier Surdu Daniel George 

nu participă la vot.  

Articolul IV, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul consilier Surdu Daniel George 

nu participă la vot.  

Articolul V, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul consilier Surdu Daniel George 

nu participă la vot.  
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Proiectul de hotărâre în ansamblul lui cu amendamentul de care vă spuneam, cine este 

”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Vă mulțumesc. Domnul consilier Surdu Daniel George nu participă la 

vot. Se adoptă hotărârea. 

Ca urmare a acestei rectificări pozitive, față de ultima noastră rectificare, bugetul Consiliului 

Județean este de 243 milioane 615. În urma ultimei rectificări, bugetul era 238 milioane 814. Față de 

începutul anului, bugetul aprobat la începutul anului, acesta a fost de 214 milioane 405. Și vă spuneam, 

am ajuns la 243 de milioane, adică o rectificare pozitivă de aproximativ 30 de milioane, de-a lungul 

acestui an.  

* 

Se trece la discutarea punctului 6 al ordinii de zi şi anume:  

  6.Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Județean Caraș-Severin 

nr.43/16.02.2018 privind aprobarea bugetului propriu al Consiliului Județean Caraș-Severin și a 

bugetelor de venituri şi cheltuieli ale instituţiilor şi serviciilor publice de sub autoritatea Consiliului 

Judeţean Caraş-Severin sau finanţate de către acesta, pe sursa A, pe anul 2018, modificată și 

completată. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Consecință, vă spuneam, a punctului anterior. Aș vrea 

aici să evidențiem câteva sume. Propunem o suplimentare și reașezarea bugetului propriu. Suma totală 

este 1.242.580 lei, prin majorarea următoarelor capitole: ”Autorități publice și acțiuni externe” cu 

suma de 2.134.310 lei, la Capitolul ”Apărare”, 157.400 lei. Aici este vorba despre bani destinați 

Centrului Militar Județean pentru achiziționarea unei centrale termice, cea mai mare parte a sumei, 

aproximativ 150.000-152.000. Iar restul, până la 157, e vorba de o alocare pentru buna desfășurare a 

ceremonialului de 1 Decembrie. Consiliul Județean asigură plata fanfarei pentru Centenar, fanfara de 

la Caransebeș și, de asemenea, plata transportului celor două plutoane de soldați care vor defila. 

Domn invitat din sală: Fasole, nu? 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Fasole, nu. E suficient ce am…În organizarea zilei de 1 

Decembrie sunt mai multe instituții. Noi contribuim cu această sumă de bani. La ”Sănătate” v-am spus 

despre ce este vorba. ”Cultură, recreere și religie”, 1.028.000, este vorba despre salariile personalului 

neclerical. Astea sunt majorările. De asemenea, propunem diminuarea următoarelor capitole: cu 

230.000 ”Alte servicii publice generale”, de asemenea, capitolul ”Tranzacții privind datoria publică și 

împrumuturi”, 1.553.000 și ”Alte acțiuni economice”, 537,86 mii lei. Se diminuează bugetul CJRAE 

Caraș-Severin cu suma de 24,50 mii lei, la ”Cheltuieli de personal”. Suplimentarea bugetului Direcției 

de Drumuri Județene, este vorba de banii pe care i-am aprobat la punctul anterior, PNDL 1, vă 

spuneam de acea sumă, 1.655.870. Și, de asemenea, suplimentarea bugetului ordonatorului secundar 

de credite, Direcția Generală de Asistență Socială și Protecția Copilului, cu suma de 1.917.000 lei. Aici 

este vorba despre acordarea tichetelor de vacanță, voucherelor de vacanță pentru asistenții maternali. 

Nu au fost prevăzuți bani în buget pentru acest lucru. Ca urmare a rectificării avem acești bani primiți 

de la bugetul de stat. Dacă sunt întrebări? 

Domnul consilier Boșneac Valentin Samuel: Da. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Vă rog. 

Domnul consilier Boșneac Valentin Samuel: Eu aș vrea o intervenție tocmai la acest capitol al 

Direcției Generale de Asistență Socială și Protecția Copilului. Nu știu dacă aveți vreo adresă din partea 

direcției sau nu, este o mare nevoie de reînnoire a parcului auto. Să vedem și în alte proiecte de 

hotărâre, în care se vorbește despre o reformă în sistem referitor la asistenți maternali, sporirea 

numărului. Pentru asta, asistenții sociali care vizitează familia au nevoie de transport. Actualul parc 

auto, de care știu eu, este foarte depășit. Cheltuielile cu reparațiile sunt foarte mari și inutile! Și de asta 

aș sugera, dacă e posibil, să se prindă în bugetul acesta sau în altul, cât de repede, fonduri pentru 

înnoirea parcului auto.  

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: În bugetul pe anul viitor o să cuprindem acest lucru, dar 

la sfârșitul acestui an o să redistribuim un autoturism al Consiliului Județean. Știți că, ați aprobat, am 

achiziționat un autoturism Dacia Logan și vom înlocui un autoturism din cele 6 din dotarea parcului 

propriu al Consiliului Județean. Este vorba de Skoda Octavia, pe care o vom distribui la Direcția 

Generală de Asistență Socială, iar pe bugetul de anul viitor putem discuta despre înnoirea parcului 

auto. 
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Domnul consilier Boșneac Valentin Samuel: V-aș ruga să prindeți autoturisme noi, dacă se 

poate. Din câte știu eu, vreo 10 ar fi nevoie, dacă vrem calitatea serviciilor! 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Acum, 10, credeți-mă, va fi destul de mult, dar discutăm 

pe bugetul anului viitor.  

Domnul consilier Boșneac Valentin Samuel: În timp, nu toate odată, dar măcar într-un an să 

fie prinse. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: În regulă. Alte intervenții? O să vedem și ca urmare a 

derulării proiectului pe care îl supunem aprobării dumneavoastră, dotarea cu mașini. Și atunci, pe 

perioada asta de derulare a proiectului care este pe 4 ani, 4 sau 5, câți sunt?…Pe 5 ani. O să încercăm, 

ca în fiecare an, să dotăm cu un număr de autoturisme.  

Domnul consilier Boșneac Valentin Samuel: 4 pe an.  

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Da. Eu mă gândeam la 1 pe an. Articolul I, cine este 

”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul consilier Surdu Daniel George nu participă la vot.  

Articolul II, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul consilier Surdu Daniel George 

nu participă la vot.  

Articolul III, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul consilier Surdu Daniel George 

nu participă la vot.  

Articolul IV, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul consilier Surdu Daniel George 

nu participă la vot.  

Proiectul de hotărâre în ansamblul lui, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Vă mulțumesc. 

Domnul consilier Surdu Daniel George nu participă la vot. Se adoptă hotărârea. 

* 

Se trece la discutarea punctului 7 al ordinii de zi şi anume:  

7.Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Județean Caraș-Severin 

nr.45/16.02.2018 privind aprobarea bugetului de venituri și cheltuieli al Spitalului Judeţean de Urgenţă 

Reşiţa, instituţie de sub autoritatea Consiliului Judeţean Caraș-Severin sau finanţată de către acesta pe 

sursa F, pe anul 2018, modificată. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Consecință a rectificării și a solicitării din partea 

conducerii Spitalului Județean, este o rectificare negativă la Spitalul Județean. E vorba de salarii, nu de 

altceva. În total se propune o diminuare a cheltuielilor de personal cu suma de 15.064.000, e vorba de 

posturile vacante. Și, în plus, rectificarea pozitivă, suma de care vă spuneam și pe care am aprobat-o, 

cea cauzată de compensări, 243,73. Rectificarea negativă, se scade din cele 15.064.000 suma de 273. 

Proiectul de hotărâre supus aprobării plenului Consiliului, rectificare negativă, este cu suma de 

14.820.270 lei. Dacă sunt întrebări, intervenții? Articolul I, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? 

Domnul consilier Surdu Daniel George nu participă la vot.  

Articolul II, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul consilier Surdu Daniel George 

nu participă la vot.  

Articolul III, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul consilier Surdu Daniel George 

nu participă la vot.  

Articolul IV, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul consilier Surdu Daniel George 

nu participă la vot.  

Proiectul de hotărâre în ansamblul lui, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Vă mulțumesc. 

Domnul consilier Surdu Daniel George nu participă la vot. Se adoptă hotărârea. 

* 

Se trece la discutarea punctului 8 al ordinii de zi şi anume:  

8.Proiect de hotărâre pentru modificarea și completarea Hotărârii Consiliului Județean Caraș-

Severin nr.46/16.02.2018 privind aprobarea bugetelor de venituri şi cheltuieli ale instituţiilor şi 

serviciilor publice de sub autoritatea  Consiliului Judeţean Caraş-Severin sau finanţate de către acesta 

pe sursa G, pe anul 2018, modificată și completată. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Consecință a proiectului anterior, a rectificării bugetului. 

Este vorba despre o rectificare negativă a bugetului Direcției de Evidență a Persoanelor, cu suma de 

221.940 lei, atât la partea de venituri, cât și la partea de cheltuieli. Este vorba tot de cheltuieli de 

personal. Redistribuirea creditelor deja aprobate în bugetul Muzeului Banatului Montan Reșița, între 
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articole de cheltuieli. De asemenea, reașezarea creditelor bugetare deja aprobate în bugetul Teatrului 

de Vest Reșița, între articole de cheltuieli, și în bugetul CPV Reșița și implicit al DGASPC  Caraș-

Severin, în calitate de ordonator secundar de credite, sunt propuse redistribuiri ale creditelor bugetare 

deja aprobate. Dacă sunt intervenții? Articolul I, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul 

consilier Surdu Daniel George nu participă la vot.  

Articolul II, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul consilier Surdu Daniel George 

nu participă la vot.  

Articolul III, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul consilier Surdu Daniel George 

nu participă la vot.  

Articolul IV, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul consilier Surdu Daniel George 

nu participă la vot.  

Proiectul de hotărâre în ansamblul lui, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Vă mulțumesc. 

Domnul consilier Surdu Daniel George nu participă la vot. Se adoptă hotărârea. 

* 

Se trece la discutarea punctului 9 al ordinii de zi şi anume:  

9.Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Judeţean Caraş-Severin 

nr.40/31.03.2009 privind arondarea unităţilor administrativ-teritoriale la serviciile publice comunitare 

locale de evidenţă a persoanelor din judeţul Caraş-Severin, cu modificările ulterioare, prin înfiinţarea 

unui nou serviciu public comunitar local de evidenţă a persoanelor în comuna Berzovia. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Ca urmare a înființării acestui nou serviciu la nivelul 

localității Berzovia și, de asemenea, a demersului făcut de consiliile locale Măureni, Vermeș și Ramna, 

de a fi arondate de la Bocșa la Berzovia, vă supunem aprobării dumneavoastră acest proiect de 

hotărâre. Totodată, vă spunem că există avizul  din partea autorității centrale pentru înființarea acestui 

nou serviciu și desprinderea comunelor Berzovia, Măureni, Ramna și Vermeș de la Bocșa și arondarea 

celor 3 la Berzovia. Dacă sunt întrebări, interpelări?  

Domnul consilier Gâfu Cristian: Mă abțin. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Vă abțineți sau nu votați? 

Domnul consilier Gâfu Cristian: Mă abțin! 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: În regulă. Articolul I, cine este ”pentru”? Împotrivă? 

Abțineri? Domnul consilier Gâfu Cristian se abține de la vot.  

Articolul II, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul consilier Gâfu Cristian se abține 

de la vot.  

Articolul III, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul consilier Gâfu Cristian se abține 

de la vot.  

Proiectul de hotărâre în ansamblul lui, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Vă mulțumesc. 

Domnul consilier Gâfu Cristian se abține de la vot. Cu o abținere, a fost aprobat. 

* 

Se trece la discutarea punctului 10 al ordinii de zi şi anume:  

10.Proiect de hotărâre privind stabilirea prețurilor medii la produsele agricole din județul 

Caraș-Severin, pe anul 2019.  

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Este vorba despre o uzanță. La sfârșit de an trebuie să 

aprobăm cele două proiecte de hotărâri, 10 și 11. Această hotărâre va sta la baza emiterii de către 

Administrația Județeană a Finanțelor Publice Caraș-Severin a deciziilor de impunere anuală, în cazul 

persoanelor fizice care realizează venituri în baza unui contract de arendă sau închiriere. De asemenea, 

acest proiect de hotărâre a parcurs prevederile prevăzute de Legea nr.52/2003, cele privind 

transparența, a fost afișat la sediu și pe site-ul Consiliului Județean. Nu au fost amendamente la acest 

proiect de hotărâre. Dacă sunt intervenții? Articolul 1, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu 

sunt. Se aprobă în unanimitate.  

Articolul 2, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul 3, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Proiectul de hotărâre în ansamblul lui, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Se adoptă în 

unanimitate.  

* 
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Se trece la discutarea punctului 11 al ordinii de zi şi anume:  

11.Proiect de hotărâre privind exprimarea avizului consultativ referitor la normele anuale de 

venit pe categorii de meserii pentru anul 2019, stabilite de către  Administraţia Judeţeană  a Finanţelor 

Publice  Caraş-Severin.  

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: La solicitarea Administrației Județene, aceasta ne-a 

transmis o adresă în vederea avizării propunerii anuale de venit pe categoriile de meserii, precum și 

stabilirea coeficienților de corecție a acestora, vă propunem avizarea favorabilă a acestor propuneri. De 

asemenea și acest proiect a îndeplinit procedurile prevăzute de Legea nr.53 din 2003, cele legate de 

transparență, a fost afișat la sediu și pe site-ul Consiliului Județean, neprimind amendamente după cele 

45 de zile. Dacă sunt întrebări? Articolul 1, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se 

aprobă în unanimitate.  

Articolul 2, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Proiectul de hotărâre în ansamblul lui, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Se adoptă în 

unanimitate. Vă mulțumesc. 

* 

Se trece la discutarea punctului 12 al ordinii de zi şi anume:  

12.Proiect de hotărâre privind aprobarea Strategiei de dezvoltare a serviciilor sociale  la nivelul  

județului Caraș-Severin (2018-2022). 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Este propunerea pe care ne-a înaintat-o Direcția 

Generală. Domnul secretar are un amendament. Înainte de a-i da cuvântul, o să vă spun ce a stat la 

baza elaborării acestei strategii. Deci au fost solicitate puncte de vedere de la toate cele 77 de primării 

ale județului, la unitățile rezidențiale cu personalitate juridică, precum și la unitățile rezidențiale din 

subordinea Direcției Generale de Asistență Socială. De asemenea, Direcția Generală a organizat o 

întâlnire cu cei 16 furnizori de servicii sociale acreditați care își desfășoară activitatea pe raza 

județului, precum și reprezentanți ai beneficiarilor din cadrul DGASPC. S-au concretizat aceste 

întâlniri cu formularea unor propuneri și acțiuni prevăzute în cuprinsul strategiei și a planului 

operațional privind implementarea Strategiei de dezvoltare a județului. Această strategie își propune 

implementarea unui sistem prin care autoritatea locală să răspundă nevoilor sociale ale persoanelor, 

familiilor, grupurilor, în vederea prevenirii și depășirii unor situații de dificultate. Eu vreau să le  

mulțumesc tuturor celor care au contribuit la elaborarea acestei strategii. V-am spus instituțiile care au 

fost implicate. Domnul secretar, vă rog. 

Domnul secretar al județului Ciobanu Darian: Mulțumesc, domnule președinte. Eu am făcut 

un amendament, l-am comunicat și Comisiei Juridice, care a luat act de el, și vă spun despre ce este 

vorba. Avem două legi care dispun în mare același lucru: Legea nr.292/2011, respectiv Hotărârea 

Guvernului nr.797/2017, care spun că strategiile în asistență socială se fac pe termen mediu, respectiv 

pe 5 ani și pe termen lung, respectiv 10 ani. Dacă, calculăm propunerea direcției, 2018-2022, rezultă 

faptul că ei au făcut o strategie pe 4 ani și o lună, ceea ce încalcă oarecum prevederile fie ale legii, fie 

ale hotărârii de Guvern. Amendamentul meu clarificator ar fi să facem strategia pe 2018, luna din 

2018, pe 2018-2023, să prindem cei 5 ani plini și să avem o strategie pe termen mediu. Mulțumesc, 

domnule președinte. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Da. Mulțumesc. Dacă mai sunt completări, intervenții? 

Cu amendamentul domnului secretar, supun la vot proiectul de hotărâre.  

Articolul 1, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate.  

Articolul 2, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul 3, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate.  

Proiectul de hotărâre în ansamblul lui, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Se adoptă în 

unanimitate. Vă mulțumesc. 

* 

Se trece la discutarea punctului 13 al ordinii de zi şi anume:  

13.Proiect de hotărâre de modificare a Hotărârii Consiliului Județean Caraș-Severin 

nr.152/18.07.2018 privind aprobarea Acordului cadru de colaborare, Acordului de parteneriat, a 

documentaţiei tehnico-economice, a indicatorilor tehnico-economici, precum şi a contribuţiei 
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Consiliului Judeţean Caraş-Severin la finanţarea proiectului „MODERNIZARE DJ 684 RUSCHIȚA-

VOISLOVA, LIMITA JUDEȚ TIMIȘ, CONEXIUNE CU JUDEȚ HUNEDOARA”. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Vă spuneam de clarificările sosite în timp și pe baza 

cărora am întocmit proiectul de hotărâre pe care l-ați avut inițial în mapă. Și, ulterior, clarificarea nr.5 

în urma căreia am făcut noul proiect de hotărâre pe care dumneavoastră îl aveți în mapă. Dacă sunt 

întrebări? Vă rog. 

Domnul consilier Teodorescu Mircea: Domnule președinte, grupul liberal întotdeauna a 

susținut importanța acestui proiect și sperăm că, în sfârșit, va prinde viteză implementarea acestui 

proiect. Bineînțeles că îl susținem! 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Bine. Mulțumesc. Articolul I, cine este ”pentru”? 

Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate.  

Articolul II, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul III, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul IV, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul V, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Proiectul de hotărâre în ansamblul lui, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Vă mulțumesc. 

Se adoptă în unanimitate.  

* 

Se trece la discutarea punctului 14 al ordinii de zi şi anume:  

14.Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Judetean Caraș-Severin 

nr.87/26.04.2018 privind aprobarea organigramei, a statului funcţiilor de demnitate publică şi a statelor 

de funcții ale aparatului de specialitate al Consiliului Județean Caraș-Severin, cu modificările 

ulterioare. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: La nivelul Direcției Generale Juridice și de 

Administrație Publică Locală, din cadrul aparatului de specialitate, se impune transformarea unei 

funcții, o funcție publică vacantă de referent, clasa III, grad superior, se transformă în consilier, clasa I, 

grad asistent. Dacă sunt intervenții? Articolul I, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se 

aprobă în unanimitate.  

Articolul II, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul III, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul IV, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul V, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Proiectul de hotărâre în ansamblul lui, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Vă mulțumesc. 

Se adoptă în unanimitate.  

* 

Se trece la discutarea punctului 15 al ordinii de zi şi anume:  

15.Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Judetean Caraș-Severin 

nr.148/27.07.2017 privind aprobarea organigramei și a statului de funcţii ale Centrului 

Judeţean pentru Conservarea și Promovarea Culturii Tradiţionale Caraş-Severin, cu 

modificările și completările ulterioare.  

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Se propune transformarea unui post. Un post 

ocupat solist instrumentist, gradul II, se transformă în solist instrumentist, gradul I.  

Domnul vicepreședinte Popovici Ionuț: Domnule președinte, la acest proiect nu 

particip la vot, la fel și la proiectul cu nr.18. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Da. Vă mulțumesc. Dacă sunt alte intervenții? 

Articolul I, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul vicepreședinte Popovici Ionuț nu 

participă la vot.  

Articolul II, cine este „pentru”? Împotrivă? Domnul vicepreședinte Popovici Ionuț nu participă 

la vot.  

Articolul III, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul vicepreședinte Popovici Ionuț 

nu participă la vot.  

Articolul IV, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul vicepreședinte Popovici Ionuț 

nu participă la vot.  
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Articolul V, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul vicepreședinte Popovici Ionuț nu 

participă la vot.  

Articolul VI, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul vicepreședinte Popovici Ionuț 

nu participă la vot.  

Proiectul de hotărâre în ansamblul lui, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul 

vicepreședinte Popovici Ionuț nu participă la vot. Mulțumesc. Se adoptă hotărârea.  

* 

Se trece la discutarea punctului 16 al ordinii de zi şi anume:  

   16.Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Judetean Caraș-Severin 

nr.147/27.07.2017 privind aprobarea organigramei şi a statului de funcţii ale Şcolii Populare de Arte şi 

Meserii „Ion Românu” Reșița, cu modificările și completările ulterioare. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Ca urmare a promovării unui concurs pe post, se propune 

upgradarea acestuia. Un post ocupat de profesor, grad didactic II de la Personal de Specialitate, se 

transformă în post ocupat de profesor, gradul didactic I. Dacă sunt intervenții? Dacă nu, articolul I, 

cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate.  

Articolul II, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul III, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul IV, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul V, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul VI, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Proiectul de hotărâre în ansamblul lui, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Se adoptă în 

unanimitate.  

* 

 

Se trece la discutarea punctului 17 al ordinii de zi şi anume:  

   17.Proiect de hotărâre privind atribuirea și eliberarea unor licenţe de traseu pentru servicii de 

transport public judeţean de persoane prin curse regulate speciale în judeţul Caraş-Severin. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Este vorba de solicitarea mai multor societăți, aveți în 

mapă. Este vorba în total de 18 licențe, 17 pentru transportul angajaților și o solicitare pentru 

transportul elevilor.  

Dacă sunt întrebări? Dacă nu, articolul 1, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se 

aprobă în unanimitate.  

Articolul 2, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul 3, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate.  

Articolul 4, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate.  

Proiectul de hotărâre în ansamblul lui, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Se adoptă în 

unanimitate. Vă mulțumesc. 

Cu permisiunea dumneavoastră, o să discutăm despre proiectul de hotărâre introdus în 

procedură de urgență, ca apoi să discutăm ultimul proiect care necesită votul secret. Domnul 

vicepreședinte, la acel proiect, nu participă la vot. Am făcut această precizare pentru că inversăm cele 

două proiecte.  

* 

 

Proiect introdus în procedură de urgență - Proiectul de hotărâre privind aprobarea 

proiectului „TEAM-UP: Progres în calitatea îngrijirii alternative a copiilor”, finanţat în cadrul 

Programului Operaţional Capital Uman 2014-2020, a  Acordului de parteneriat între Autoritatea pentru 

Protecţia Drepturilor Copilului şi Adopţie şi Direcţia Generală de Asistenţă Socială şi Protecţia 

Copilului Caraş-Severin, a bugetului proiectului şi  a contribuţiei proprii la implementarea acestui 

proiect. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Proiectul pe care l-am propus în procedură de urgență 

este cel privind participarea Direcției Generale de Asistență Socială pentru a obține o finanțare în 

cadrul Programului Operațional Capitol Uman 2014-2020. Este vorba despre un parteneriat între 

Autoritatea Națională pentru Protecția Copilului și cele 47 de direcții generale de asistență socială. Prin 
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acest proiect de hotărâre, pe care vi-l supunem, aprobăm acordul de parteneriat între direcția noastră 

generală și Autoritatea pentru Protecția Drepturilor Copilului, precum și a bugetului proiectului și a 

contribuției proprii la implementarea acestui proiect. În câteva cuvinte, despre ce este vorba. Prin acest 

proiect, Autoritatea Națională a invitat, așa cum vă spuneam, toate cele 47 de direcții generale de 

asistență socială să se alăture în acest proiect ”Progres în calitatea îngrijirii alternative a copiilor, în 

cadrul apelului non-competitiv «Reducerea numărului de copii și tineri plasați în instituții, prin 

consolidarea rețelei de asistenți maternali»”. Deci, așa cum îi spune și numele, știți despre solicitarea 

Uniunii Europene, la care România a achiesat, de desființare în timp a centrelor de plasament pentru 

copii. Alternativa pentru aceste centre de plasament, una din alternative, este asistenții maternali. Prin 

acest proiect se urmărește recrutarea a încă 100 de asistenți maternali, câte 20 pe an, pe durata de 

derulare a acestui proiect, 2014-2020, instruirea acestor asistenți maternali. De asemenea, dacă o să vă 

uitați în nota de fundamentare, o să vedeți că există o contribuție și din partea Consiliului Județean. 

Valoarea totală eligibilă a proiectului este de 78.287.898,85 lei, din care: valoare nerambursabilă de la 

Uniunea Europeană, 66.102.652,55, adică 84,44%, valoare eligibilă nerambursabilă de la bugetul de 

stat, 10.619.480,45, adică 13,56% și contribuție din bugetul local, 1.565.765,85, adică 2%. Totodată, 

vreau să vă spun că nu sunt prevăzute cheltuieli neeligibile la acest proiect. Contribuția noastră este de 

a asigura cei 2% de care vă spuneam. Suma aceasta de bani este necesară cheltuielilor salariale 

aferente asistenților maternali participanți la formare, iar perioada este 2014-2020. Deci o parte din 

acești bani vor fi pentru plata asistenților maternali pe care îi avem în acest moment în plată, iar o altă 

parte pentru cei încă 100 de asistenți maternali pe care trebuie să-i formăm și să-i angajăm pe perioada 

de derulare a acestui proiect, 2014-2020. Cu siguranță, fiind vorba de un proiect cu finanțare 

europeană, vor apărea clarificări în timp și vom veni, în fața dumneavoastră, cu acele clarificări. Din 

discuțiile cu colegii de la Direcția Generală de Asistență Socială, nu s-a mers pe o variantă tip la 

nivelul tuturor județelor, ci fiecare județ și-a făcut proiectul de hotărâre cum a considerat. Dacă vor fi 

clarificări în perioada următoare, vom veni în fața dumneavoastră cu aceste clarificări pentru 

modificarea acestui proiect. Încă odată, scopul acestui proiect este formarea asistenților maternali ca 

alternativă la centrele de plasament pe care le avem și noi, și celelalte județe în administrare și 

finanțare. Dacă sunt intervenții din partea dumneavoastră? 

 Articolul 1, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri?  

Articolul 2, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul 3, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate.  

Articolul 4, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate.  

Articolul 5, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate.  

Articolul 6, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate.  

Articolul 7, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate.  

Proiectul de hotărâre în ansamblul lui, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Se adoptă în 

unanimitate. Vă mulțumesc. 

 

* 

Punctul 19 - Informare privind nivelul de asigurare a securităţii şi siguranţei civice a 

comunităţii, la 9 luni  2018. Nu sunt discuții.  

* 

 

Se trece la discutarea punctului 18 al ordinii de zi şi anume:  

18.Proiect de hotărâre privind aprobarea desemnării unui candidat înscris în lista scurtă pentru 

ocuparea postului vacant de membru în cadrul Consiliului de Administratie al S.C. AQUACARAS SA. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Prin Hotărârea AGA nr.4/2018 s-a aprobat revocarea din 

funcția de administrator a domnului Trifunescu Mihai pe considerentul că a lipsit de la ședințele 

Consiliului de administrație din luna iunie 2018, începând cu luna iunie a lipsit. În data de 15.10.2018, 

Consiliul Județean a luat act de această hotărâre a AGA. Ca urmare, vă propunem acest proiect de 

hotărâre. Domnul secretar, o să vă rog… 

Domnul consilier Teodorescu  Mircea: Domnule președinte, aici ar fi niște mici discuții. 
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Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Domnul secretar, o să-l rog să vă dea mai multe detalii și 

apoi o să vă ascultăm cu intervențiile. Vă rog, domnul secretar. 

Domnul secretar al județului Ciobanu Darian: Mulțumesc, domnule președinte. Dacă ați 

parcurs expunerea de motive, noi am încercat să fim cât se poate de neechivoci și să cuprindem întregul 

șir epic. În sensul că, domnului Trifunescu, conform matricei Consiliului de administrație, de profesie 

economist, i-a încetat de drept mandatul pe considerentul că a lipsit nemotivat o perioadă mai mare de 

90 de zile. Prin hotărâre AGA, acționarii au adoptat o hotărâre și au luat act de încetarea de drept, sens 

în care, ne-au transmis hotărârea în cauză. Pe cale de consecință, conform Ordonanței nr.109/2011, noi 

avem, în caz de vacantare, un termen de 45 de zile calendaristice să luăm act de situația apărută și fie să 

declanșăm selecția, fie să propunem din lista scurtă, dacă mai sunt înscriși candidați care respectă 

profilul, să declanșăm această procedură. Mai departe! Am analizat raportul final al expertului 

independent și consonant am analizat hotărârea noastră proprie, respectiv Hotărârea nr.29/2017, care 

dictează că profilul Consiliului de administrație, matricea lui, să fie compus din 7 membri, dintre care: 5 

membri cu studii universitare tehnice de lungă durată și 2 membri fie cu studii juridice, fie cu studii 

economice de lungă durată. Repet, domnul Trifunescu avea studii economice. Și, atunci, dintre 

candidații rămași am identificat 5 candidați care respectă matricea dictată de hotărârea de consiliu. În 

speță, avem 3 cu studii juridice și 2 cu studii economice. Tot Ordonanța de Urgență nr.109 ne spune că 

în buletinul de vot, în toată procedura noastră, să reflectăm punctajul obținut de fiecare candidat în 

parte, ceea ce am și făcut. Buletinele de vot vor conține pe lângă studiile fiecăruia și punctajul total 

obținut de fiecare candidat în parte. O altă mențiune, și vă citez din textul de lege, e o excepție practic în 

Ordonanța nr.109, care exceptează două alineate în articolul 29 și spune așa: ”Prin excepție de la 

prevederile alin.8, în cazul încetării mandatului unora dintre membrii consiliului de administrație…” 

cazul nostru, ”…selecția noilor membri se poate face din lista scurtă alcătuită în procesul de selecție, 

dacă aceasta include persoane care nu au fost numite ca membri ai consiliului de administrație.” Iată, 

noi am identificat cele 5 persoane care nu fost numite în Consiliul de administrație și respectă atât 

profilul, cât și matricea Consiliului de administrație, aprobată prin hotărârea noastră proprie  

nr.29/2017. Mulțumesc, domnule președinte. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Mulțumesc, domnul secretar. Vă rog, domnul consilier.  

Domnul consilier Teodorescu Mircea: Domnule președinte, noi am analizat și raportul 

Consiliului de administrație prezent în mapă la ședința trecută. Din raport reiese că lucrurile merg spre 

bine. Noi opinăm că, dimpotrivă, lucrurile nu merg înspre bine la AQUACARAȘ. Și mă gândesc foarte 

serios, chiar să facem și un plan de rezervă în cazul nefericit în care AQUACARAȘ ar intra în 

insolvență. Ce vom face noi, Consiliul Județean, în această situație? Trebuie să ne punem problema 

asta! Privitor la procedura de selecție a membrilor Consiliului de administrație, noi am contestat-o și la 

vremea respectivă. Noi nu girăm, grupul liberal, în nici un fel, activitatea Consiliului de Administrație 

AQUACARAȘ, motiv pentru care nu participăm la vot la acest punct de pe ordinea de zi. Mulțumesc. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Da. Mulțumesc. Dacă mai sunt alte intervenții? Dacă nu, 

trecem la vot. Ca procedură, eu o să citesc toți membrii Consiliului Județean și cine vrea, vine și ridică 

buletinul de vot, cine nu, nu! E corect? Bun. Eu îi citesc pe toți și cine nu dorește, nu-și ridică buletinul 

de vot. 

Domnul consilier Crina Ioan: Domnul președinte, dacă îmi dați voie? 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Vă rog, domnul președinte. 

Domnul consilier Crina Ioan: Revin cu explicațiile necesare. Ștampila se pune în căsuța celui 

pe care doriți să-l votați. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Am înțeles. Bun. Domnul Nedelcea Flavius.  

La acest proiect de hotărâre, domnul vicepreședinte Popovici Ionuț și domnii consilieri ai 

grupului liberal nu participă la vot.  

Se trece la vot în ordinea strigării. 

* 

 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Avem rezultat? 

Domnul consilier Crina Ioan: Avem, domnul președinte!  

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Vă rog. 
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Domnul consilier Crina Ioan: Proces-verbal nr.23.063 din 28.11 încheiat azi, cu ocazia 

numărării voturilor privind alegerea unui candidat înscris în lista scurtă pentru ocuparea postului vacant 

de membru în Consiliul de Administrație la SC AQUACARAȘ. Bălănescu Ioan a obținut 17 voturi 

”DA”,  voturi ”NU” zero, anulate nu. În urma voturilor exprimate este desemnat domnul Bălănescu 

Ioan. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Îi urăm mult succes domnului Bălănescu, în calitatea de 

membru în Consiliul de Administrație! 

Domnul consilier Cojocariu Ioan: Eu am de făcut un anunț. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Vă rog, domnul Cojocariu. 

Domnul consilier Cojocariu Ioan: Cu ocazia festivităților prilejuite de sărbătorirea Zilei 

Naționale… 

Domnul consilier Crina Ioan: Păi ne întâlnim! 

Domnul consilier Cojocariu Ioan: Încercăm și noi să ajungem la ora 13,00, la cele organizate 

de Consiliul Județean și Primăria Reșița, dar întrucât, Caransebeșul o face puțin mai înainte, cedând 

fanfara, o parte din trupele care vin aici, pentru că trebuie să fie o înțelegere, măcar în această zi, vă 

invităm la Caransebeș. Pentru că nu știu dacă Reșița dă fasole sau ceva poate mai puțin apetisant… 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Dă și Reșița! 

Domnul consilier Cojocariu Ioan: Noi dăm sarmale și vin fiert! Ca să nu mai spun de 

programul artistic, de concertul de muzică clasică de ”Sfântul Andrei” și teatru pe data de întâi! 

Mulțumesc. La mulți ani, România! 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Mulțumim. La mulți ani, tuturor! Ne vedem de 1 

decembrie, la Caransebeș și la Reșița!  

 

Ordinea de zi fiind epuizată, şedinţa se încheie. 

 

 

 

 

               PREȘEDINTE,                                                SECRETARUL JUDEŢULUI, 

          Silviu HURDUZEU                               Darian CIOBANU 
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